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Referat af ekstraordinært møde i FSA den 2. maj 2024

Deltagere: Søren Lind Christiansen (SLC), Maj Rosenstand (MR), Martin Vive Ivø (MVI), Linda Ibsen (LIBS), 
Gitte Leander Nielsen (GLN), Allan Noll (AN), Kamilla Kjærsgaard Jakobsen (KKJ), Allan Brun (AB), Jakob 
Skovrup Stampe (JSS), Lotte Stehouwer Øgaard (LSØ).

Afbud: Casper Tobias Toft

Øvrige deltagere: Camilla Skjødt Jakobsen (CSJ), ref. 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden

Indstilling: FSA godkender dagsordenen.

Udvalget godkendte dagsordenen. 

Ad 2. Lokallønforhandling 2024/2025

Indstilling: FSA drøfter muligheden for at udskyde lokallønsforhandlingen for 2024 til 2025

Sagsfremstillingen og baggrunden for det ekstraordinære møde blev gennemgået. Formandskabet havde fun-
det det hensigtsmæssigt med et ekstraordinært FSA-møde, for at drøfte forslaget om udskydelse af lokallønfor-
handlingerne for 2024 til 2025. 

Der har været forskellige hensyn og baggrunde for at foreslå en udskydelse af lokallønsforhandlingen og dertil 
er der hensynet til AAU’s lønpolitik for TAP, hvor en udskydelse vil være en fravigelse af de eksisterende afta-
ler, om en årlig lønforhandling.

Der har siden seneste FSA-møde, hvor muligheden for at udskyde lokallønsforhandlingen blev foreslået, været 
løbende drøftelser mellem ledelsen og medarbejdersiden. Medarbejdersiden havde inden dagens møde, også 
haft lejlighed til at drøfte forslaget med de medarbejdere, som de repræsenterer. 

Forslaget blev drøftet og medarbejdersiden fremlagde de synspunkter, som var kommet frem i dialogen med 
medarbejderne. Der var mange forskellige holdninger til forslaget, men den overvejende og generelle holdning 
fra medarbejderne var, at der ikke var opbakning til en udskydelse af lokallønforhandlingen. Særligt hvis der 
ikke kunne gives garanti for, at en udskydelse kunne give noget ekstra i den anden ende, fx en forhøjelse af 
den økonomiske ramme. 

Den økonomiske ramme for TAP-lønforhandlingen indgås for en treårig periode og den aktuelle periode udlø-
ber med indeværende år. Den aktuelle ramme er på 0,75 %. Rammen for den kommende 3-årige periode er 
ikke drøftet eller fastlagt i direktionen endnu, og der kan derfor ikke siges noget endeligt herom. 



Side 2 af 2

Udvalget var enige om, at lønforhandlingsprocessen, i sig selv, giver nogle udfordringer og at det er en stor op-
gave, som fylder meget for både tillidsrepræsentanter, i afdelingerne generelt og konkret i HR-afdelingen, som 
er ansvarlige for lønforhandlingsprocessen, men at det også kræver medarbejdernes opbakning, hvis lokalløn-
forhandlingen skal udskydes. 

Efter en god drøftelse, var det et enigt udvalgt der konkluderede, at hvis der ikke var opbakning til en udsky-
delse af lokallønforhandlingen, med det udgangspunkt, at det var med en fordobling af den aktuelle økonomi-
ske ramme, så fastholdt man den årlige lønforhandling. Lokallønforhandlingen for 2024 fastholdes dermed.  

Der var i udvalgt interesse for, at man noterer sig muligheden for at ændre lønforhandlingsprocessen, når den 
økonomiske ramme skal fastlægges. I så fald vil det være muligt at tage drøftelserne op igen, og det bør i så 
fald overvejes, om det skal være en generel drøftelse om lønforhandlingsprocessen for hele universitetet og 
ikke kun Fælles Service. I så fald blev det foreslået, at det kunne det være relevant at drøfte mulighederne for, 
at fx engangsvederlag, funktionstillæg og/eller omklassificering kunne forhandles udenfor rammen og dermed 
tages ud af den årlige lønforhandling. 

Medarbejdersiden bemærkede afslutningsvist, at processen i forbindelse med drøftelsen af muligheden for at 
udskyde lokallønforhandlingen, havde været rigtig god, idet ledelsen havde givet mulighed for en grundig drøf-
telse. Derudover havde der været god mulighed for, at medarbejdersiden kunne drøfte forslaget med de med-
arbejdere de repræsenterede, inden det skulle drøftes i FSA. 

Ad 3. Eventuelt

Udvalget havde ingen bemærkninger
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